

Introduction

About York University

York University, celebrating 40 years of pioneering new directions in postsecondary education, is one of Canada's truly remarkable success stories. At York, faculty and students work together, focused on discovery, learning and ways of applying knowledge that will significantly enhance society's ability to meet the challenges of the future.

Since the University was founded in 1959, York faculty members have worked hard to ensure that they share their research findings with their students and the broader community.

Excellence in teaching, renowned academic scholarship and high quality research programs are three reasons why top scholars from across Canada and around the world study and work at York University.

York University is known for its interdisciplinary approach to research and scholarship. We are home to 20 research centres covering a wide spectrum of interests from Applied Sustainability, and Work and Society, to Earth and Space Science, and Refugee Studies.

York is a community of more than 3,000 full and part-time faculty, 1,800 staff, 40,000 undergraduate and graduate students and 130,000 alumni. The University graduates more than 7,000 student annually from the Faculties of Arts, Education, Environmental Studies, Fine Arts, Graduate Studies, Osgoode Hall Law School, Pure and Applied Science, Schulich School of Business, Atkinson College and Glendon College.

With its combination of dedicated and talented faculty, opportunities for bright and ambitious students, dynamic curriculum and modern campus set in the heart of one of North America's most influential urban centres, York University -- the University for the Future -- is setting the modern standard for academic excellence.

Information Services

The Admissions Enquiry Service provides information to prospective students concerning admissions regulations, the York English Language Test and general information on undergraduate day and evening programs, and graduate programs.

Admissions Enquiry Service, Office of Admissions

York University
Room 150 Atkinson
4700 Keele Street
Toronto, Ontario, Canada M3J 1P3
Telephone: (416) 736-5000 Fax: (416) 736-5536
E-Mail: admenq@yorku.ca Internet: <http://www.yorku.ca>

The Office of International Recruitment and Admissions provides information and assistance to international applicants from abroad, and international students studying in Canada. For information about applying, admission requirements, country equivalent certificates, financial assistance, or other information please contact:

International Recruitment and Admissions

York University
Room 140 Atkinson
4700 Keele Street
Toronto, Ontario, Canada M3J 1P3
Telephone: (416) 736-5825 Fax: (416) 650-8195
E-Mail: intlenq@yorku.ca Internet: <http://www.yorku.ca>

The Glendon Liaison and Advising Office provides information in both English and French on the bilingual, liberal arts programs offered at the Glendon Campus.

Glendon Liaison and Advising Office

C102 York Hall
Glendon College
2275 Bayview Avenue
Toronto, Ontario, Canada M4N 3M6
Telephone: (416) 487-6710 Fax: (416) 487-6813
E-Mail: liaison@glendon.yorku.ca Internet: <http://www.glendon.yorku.ca>

For all other enquiries, please call the York University Switchboard at (416) 736-2100.

Introduction

Quelques mots sur l'Université York

L'Université York, qui célèbre ses quarante années d'innovations dans l'enseignement universitaire, est une des plus belles réussites dans le monde de l'enseignement supérieur canadien. Professeurs et étudiants y travaillent ensemble pour innover en matière d'enseignement et d'apprentissage et pour faire progresser le savoir dont notre société a besoin pour affronter l'avenir.

Depuis la fondation de l'université, en 1959, tous ses enseignants ont à cœur de transmettre à leurs étudiants ainsi qu'à toute la collectivité du monde éducatif leurs connaissances et le résultat de leurs recherches.

Les meilleurs étudiants et universitaires du Canada et du monde trouvent à York les trois éléments les plus appréciés dans le monde universitaire : excellence de l'enseignement, haut niveau du savoir, programmes de recherche de toute première qualité.

L'Université York est renommée pour son approche interdisciplinaire, à la fois dans son enseignement et dans ses recherches. Elle peut s'enorgueillir de ses 20 centres de recherche dans des domaines qui vont du développement durable, aux études sur les réfugiés, en passant par les sciences de la terre et de l'espace et les études internationales et stratégiques.

L'ensemble de la communauté de York compte plus de 3 000 enseignants à temps plein et à temps partiel, 1 800 membres du personnel administratif et de soutien, 40 000 étudiants de premier, deuxième et troisième cycles, 130 000 Anciens. Plus de 7 000 étudiants, répartis dans les facultés des arts, des beaux-arts, de l'École de droit Osgoode Hall, de l'École Schulich des hautes études commerciales, des études environnementales, des études supérieures, des sciences de l'éducation, des sciences pures et appliquées, du Collège Atkinson et du Collège universitaire Glendon, reçoivent leur diplôme chaque année.

Par le talent et le dévouement de ses enseignants, le milieu dynamique qu'elle offre à ses étudiants ambitieux et motivés, par ses programmes stimulants et ses campus modernes, situés au cœur de l'une des métropoles les plus influentes de l'Amérique du nord, l'Université York -- l'université de l'avenir -- renouvelle les normes de l'excellence universitaire.

Services de renseignements

Le Service de renseignements sur les admissions fournit tous les renseignements sur les formalités d'admission aux programmes de jour de 1er cycle, aux cours du soir et aux programmes de 2e et 3e cycles, ainsi que sur le test de langue anglaise de York.

Service de renseignements sur les admissions

York University
150 Atkinson
4700, rue Keele
Toronto, Ontario, Canada M3J 1P3
Téléphone : (416) 736-5000 Fax : (416) 736-5536
Courriel : admenq@yorku.ca Internet : <http://www.yorku.ca>

Le Bureau des admissions et du recrutement des étudiants internationaux se charge d'informer et d'aider les candidats de l'étranger ou les étudiants internationaux qui font leurs études au Canada. Pour obtenir des renseignements sur les formalités et conditions d'admission, les équivalences de diplômes étrangers, l'aide financière ou sur toute autre matière s'adresser à :

Bureau des admissions et du recrutement des étudiants internationaux

York University
140 Atkinson
4700, rue Keele
Toronto, Ontario, Canada M3J 1P3
Téléphone : (416) 736-5825 Fax : (416) 650-8195
Courriel : intlenq@yorku.ca Internet : <http://www.yorku.ca>

Le Service de liaison et d'orientation pédagogique de Glendon fournit des renseignements en anglais et en français sur les différents programmes bilingues d'arts libéraux offerts sur le campus Glendon.

Service de liaison et d'orientation pédagogique de Glendon

C102 pavillon York
Collège Glendon
2275, avenue Bayview
Toronto, Ontario, Canada M4N 3M6
Téléphone: (416) 487-6710 Fax: (416) 487-6813
Courriel: liaison@glendon.yorku.ca

Internet: <http://www.glendon.yorku.ca>
Pour tout autre renseignements, appeler le standard de l'Université York au (416) 736-2100.

There is an alternative to this publication.....

This calendar is available for viewing via the internet at York University's homepage at <http://www.yorku.ca>

For detailed information on how to gain access, please visit Computing Help Services at T128 Steacie to pick up appropriate documentation or send e-mail to helpdesk@yorku.ca

Voici une autre façon de s'informer...

Cet annuaire est aussi disponible sur l'internet, aux pages de l'Université York : <http://www.yorku.ca>

Pour savoir comment accéder à ces pages, adressez-vous au Service d'aide informatique, au T128 Steacie où une documentation détaillée est disponible, ou encore envoyez un courriel à : helpdesk@yorku.ca

Undergraduate Degrees Offered/Diplômes offerts

BACHELOR OF ADMINISTRATIVE STUDIES (BAS)

Ordinary and Honours Degree Programmes:

Atkinson College

BACHELOR OF ARTS (BA)

Ordinary Degree Programmes:

Faculty of Arts
Atkinson College
Glendon College

Honours Degree Programmes:

Faculty of Arts
Atkinson College
Faculty of Fine Arts
Glendon College

BACHELOR OF BUSINESS ADMINISTRATION (BBA)

Honours Degree Programme:

Schulich School of Business

BACHELOR OF DESIGN (BDes)

Honours Degree Programme:

Faculty of Fine Arts

BACHELOR OF EDUCATION (BED)

Faculty of Education

BACHELOR IN ENVIRONMENTAL STUDIES (BES)

Honours Degree Programmes:

Faculty of Environmental Studies

BACHELOR OF FINE ARTS (BFA)

Honours Degree Programmes:

Faculty of Fine Arts

BACHELOR OF LAWS (LLB)

Osgoode Hall Law School

BACHELOR OF SCIENCE (BSc)

Ordinary Degree Programmes:

Atkinson College
Faculty of Pure and Applied Science

Honours Degree Programmes:

Faculty of Pure and Applied Science

BACHELOR OF SCIENCE IN NURSING (BScN)

Atkinson College

BACHELOR OF SOCIAL WORK (BSW)

Honours Degree Programmes:

Atkinson College

Other Calendars Published By York University

Calendar of Atkinson College
Calendar of the Faculty of Environmental Studies
Calendar of the Faculty of Graduate Studies
Calendar of Osgoode Hall Law School of York University
Calendars of Schulich School of Business

These calendars may be obtained from the appropriate Faculty.

Autres annuaires publiés par l'Université York

Annuaire du Collège Atkinson
Annuaire de la Faculté des études environnementales
Annuaire de la Faculté des études de 2e et 3e cycles
Annuaire de l'École de droit Osgoode Hall, de l'Université York
Annuaire de l'École Schulich des hautes études commerciales

On peut se procurer ces annuaires auprès des facultés concernées.

Important Notice

The material contained in this Calendar has been submitted by the administrative departments and academic units concerned. All general information and course references have been checked for accuracy as far as possible. If errors or inconsistencies do occur, please bring these to the attention of the responsible department.

York University reserves the right to make changes in the information contained in this publication without prior notice. Not every course listed in this publication need necessarily be offered in any given academic year.

It is the responsibility of all students to familiarize themselves each year with the general information sections of the Calendar and with the section covering the Faculty in which they are enrolled, as well as with any additional regulations which may be on file in the Office of the Registrar, or the Office of Student Programmes of the Faculty in which a student seeks registration.

It is the responsibility of all students to be familiar with the specific requirements associated with the degree, diploma, or certificate sought. While advice and counselling are available, it is the responsibility of each student to ensure that the courses in which registration is effected are appropriate to the programme requirements of the student's Faculty.

It is the responsibility of all students to be familiar with the REGULATIONS CONCERNING THE CONDUCT OF STUDENTS (and to abide by such as a member of the University).

The University reserves the right to limit enrolment in any programme. Students should be aware that enrolment in many programmes and courses is limited. While the University will make every reasonable effort to offer courses and classes as required within programmes, prospective students should note that admission to a degree or other programme does not guarantee admission to any given course or class.

EVERY STUDENT AGREES BY THE ACT OF REGISTRATION TO BE BOUND BY THE REGULATIONS AND POLICIES OF YORK UNIVERSITY AND THOSE OF THE FACULTY IN WHICH THAT STUDENT IS REGISTERED.

In the event of an inconsistency between the general academic regulations and policies published in calendars, and such regulations and policies as established by the Faculty and the Senate, the version of such material as established by the Faculty and Senate shall prevail.

In addition to the foregoing, York University shall incur no liability for loss or damage suffered or incurred by any student or third party as a result of delays in or termination of services, courses or classes by reason of: Acts of God, fire, floods, riots, war, strikes, lock-outs, damage to University property, financial exigency, or other happenings or occurrences beyond the reasonable control of the University.

York University is a smoke-free institution. Smoking is permitted in designated areas only.

The University is assessing, addressing and making plans to avoid or minimize disruptions on its campuses and to those dealing with the University as a result of computer malfunction brought about by the year 2000. Students should take measures within their control to ensure their equipment is compliant and should make contingency plans. **THE UNIVERSITY DISCLAIMS ANY LIABILITY WHATEVER FOR DISRUPTIONS TO OPERATIONS ON ITS CAMPUSES OR CONNECTED WITH ITS OPERATIONS, AND FOR ANY AND ALL LIABILITIES ARISING OUT OF ANY DISRUPTION AS A RESULT OF COMPUTER FAILURE DUE TO NON COMPLIANCE OF SYSTEMS.**

Remarques Importantes

Les renseignements contenus dans cet annuaire ont été soumis par les départements et unités universitaires concernés. Toutes les données et les références ont été vérifiées dans la mesure du possible. Si vous remarquez des erreurs ou des contradictions, veuillez les signaler à l'attention du département concerné.

L'Université York se réserve le droit d'effectuer des changements dans les renseignements indiqués dans cette publication sans avis préalable. Tous les cours indiqués dans cet annuaire ne sont pas nécessairement enseignés chaque année.

Il appartient aux étudiants de prendre connaissance chaque année des renseignements d'ordre général contenus dans cet annuaire, ainsi que des renseignements concernant la faculté dans laquelle ils sont inscrits et également de tous les règlements supplémentaires qui pourraient être déposés au Bureau du registraire, ou au Bureau des programmes scolaires de la faculté dans laquelle ils demandent à suivre des cours.

Il appartient aux étudiants de prendre connaissance de tous les règlements particuliers concernant le diplôme ou certificat qu'ils préparent. Bien qu'il existe des conseillers, c'est à chaque étudiant et étudiante de s'assurer que les cours dans lesquels il ou elle est inscrit/e répondent bien aux exigences du programme préparé.

Il appartient aux étudiants de prendre connaissance des RÈGLEMENTS CONCERNANT LE CODE DE CONDUITE DES ÉTUDIANTS (et de les respecter comme membres de l'université).

L'Université se réserve le droit de limiter les inscriptions dans n'importe quel programme. Les étudiants doivent savoir que le nombre de places disponibles dans de nombreux programmes et cours est limité. L'université fera tout son possible pour offrir les cours et les classes exigés pour chaque programme, cependant, les étudiants intéressés doivent savoir que le fait d'être admis dans un programme particulier ne garantit pas nécessairement l'admission dans un cours ou une classe en particulier.

EN S'INSCRIVANT À UN COURS, UN ÉTUDIANT ACCEPTE DE RESPECTER LES LOIS ET RÈGLEMENTS DE L'UNIVERSITÉ YORK ET DE LA FACULTÉ DANS LAQUELLE IL/ELLE EST INSCRIT/E.

Dans le cas où il existerait une incohérence entre les lois et règlements universitaires généraux publiés dans les annuaires, et les lois et règlements similaires édictés par les facultés et le Sénat, c'est la version de ces règlements établie par la faculté et le Sénat qui a préséance.

En plus de ce qui précède, l'Université York décline toute responsabilité pour toute perte ou dommage encouru par un/e étudiant/e ou tierce partie à la suite d'un retard ou cessation de services offerts, de cours ou de classes, causés par un désastre naturel, incendie, inondation, émeute, guerre, grève, lock-out, dommage aux biens de l'Université, contrainte financière ou autre événement échappant au contrôle de l'Université.

L'Université York est une institution avec un environnement sans fumée. L'usage du tabac n'est autorisé que dans des lieux spécialement désignés.
